

**ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូលីវីយេ
អភិបូជាតែតាំងបទប្រុសបើកជាឧបដ្ឋាក
ផ្សារតូចថ្ងៃទី០៩ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០១៨
យើងជាអ្នកបម្រើ**

អត្ថបទទី១៖ ១ករ ១៣,១-៨
អត្ថបទទី២៖ ១សម ៣,១-១០.១៩-២១-៤,១
ដំណឹងល្អ៖ យហ ១៥,១-១៧

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

បងប្រុសបើក ថ្ងៃនេះមានគ្រួសារបី ទីមួយ មានឪពុកនិងបងប្អូនរបស់គាត់ ដោយអធិដ្ឋានដល់ម្តាយរបស់គាត់ដែលបានទទួលមរណភាពផង ទីពីរ ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសថៃរួមជាមួយក្រុមសាសនទូតថៃ ទីបី ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជាដែលជាក្រុមគ្រួសារថ្មី។ ជាពិសេសភូមិភាគភ្នំពេញ ព្រោះថាប្រធានសាសនទូតថៃបានសុំឲ្យខ្ញុំ ទទួលបងប្រុសបើកជាផ្លូវការក្នុងបញ្ជីជាមួយលោកឪពុកស៊ុន លោកឪពុកលី លោកឪពុកសុខណា នៅក្នុងភូមិភាគភ្នំពេញ។

ថ្ងៃនេះខ្ញុំសូមអរគុណដល់បងប្រុសបើក ដែលបានធ្វើជាអំណោយសម្រាប់ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជា។ ថ្ងៃនេះ ដែលខ្ញុំតែងតាំងគាត់ជាឧបដ្ឋាក ណែនាំឲ្យខ្ញុំនឹកឃើញអ្វីដែលសំខាន់បំផុតសម្រាប់ជីវិតរបស់យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទ ជាព្រះសហគមន៍ គឺយើងជាអ្នកបម្រើឧបដ្ឋាកមានន័យថាអ្នកបម្រើ។ ថ្ងៃនេះ ខ្ញុំសូមអរគុណដល់ក្រុមសាសនទូតថៃ ដែលបានប្រារព្ធប៥ឆ្នាំ ក្នុងការបម្រើបេសកកម្មប្រកាសដំណឹងល្អ នៅព្រះសហគមន៍ប្រទេសកម្ពុជា។ ណែនាំឲ្យយើងនឹកឃើញលក្ខណៈរបស់ព្រះសហគមន៍ គឺប្រកាសដំណឹងល្អដូចព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា “សូមទៅដល់តំបន់ដាច់ស្រយាលនៃផែនដីនៃពិភពលោកទាំងមូល ដើម្បីណែនាំឲ្យគេធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកដោយព្រះនាមព្រះបិតា ព្រះបុត្រា និងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ”។ ខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណដល់ព្រះសហគមន៍សន្តយ៉ូសែបផ្សារតូច ថ្ងៃនេះយើងបិទមហាករុណាទិគុណនៃប៥ឆ្នាំរបស់ព្រះសហគមន៍នេះ។ ខ្ញុំបាននឹកឃើញជីវិតព្រះសហគមន៍របស់យើង ជីវិតរបស់យើង បានចូលយ៉ាងជ្រៅនៃប្រវត្តិសាស្ត្ររបស់ប្រទេសកម្ពុជា យើងរៀងៗខ្លួនយើងត្រូវតែចូលយ៉ាងជ្រៅនៅក្នុងជីវិតនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រនៃប្រទេសកម្ពុជា និងព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជា។

ព្រះសហគមន៍យើង ដែលជាព្រះសហគមន៍តូច ព្រះសហគមន៍យើងដែលបានទទួលរងទុក្ខលំបាក ដែលបានទទួលការបៀតបៀន ប៉ុន្តែជាព្រះសហគមន៍ដែលនៅរស់រហូតដល់បច្ចុប្បន្ននេះ។ ថ្ងៃនេះ ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជាដែលបានជួបជុំគ្នា ជាព្រះសហគមន៍ដែលមានជីវិត ជាព្រះសហគមន៍ដែលអធិដ្ឋាន ជាព្រះសហគមន៍ដែលកោតសរសើរព្រះជាម្ចាស់ ជាព្រះសហគមន៍ដែលបម្រើនិងប្រកាសដំណឹងល្អ។ ពិតមែន ថ្ងៃនេះបម្រើនិងប្រកាសដំណឹងល្អ ជា

ពាក្យពីរម៉ត់ ដែលចូលនៅក្នុងពិធីអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់ខ្ញុំផ្ទាល់ បានមកដល់ប្រទេស
កម្ពុជារយៈពេល២០ឆ្នាំនេះ។ ជាឱកាសមួយ ដើម្បីអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់លោក
អភិបាលអេមីល សម្រាប់លោកអភិបាលអ៊ីវ សម្រាប់លោកតាប៉ុងសូរ និងសម្រាប់បងប្អូនទាំង
អស់ដែលជាគ្រីស្ទបរិស័ទពីដើម ដែលបានដើរតាមគ្រូគង្វាលដ៏សប្បុរស ដែលបានខិតខំដើម្បី
ណែនាំឲ្យព្រះសហគមន៍របស់យើង ឈរឡើងក្រោយពីបានទទួលរងទុក្ខលំបាកនៅក្នុងសម័យប៉ុ
លពត ប៉ុន្តែយើងដឹងថាគ្មានអ្វីដែលអាចបំផ្លាញព្រះសហគមន៍យើងបានទេ។ ថ្ងៃនេះ គ្រីស្ទ
បរិស័ទពីដើម លោកបូជាចារ្យ បងប្រុសបងស្រី បានយកចិត្តទុកដាក់ក្នុងការបន្តអ្វីដែលបុព្វបុរស
របស់យើងបានធ្វើ គឺសាងសង់ព្រះសហគមន៍នៅលើថ្មដា គឺព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទផ្ទាល់។ ព្រះសហ
គមន៍នេះមិនអាចរលាយឡើយ ព្រះសហគមន៍នេះត្រូវតែទៅមុខ ព្រះសហគមន៍របស់យើងនៅ
តែបន្តជីវិតពោរពេញដោយអំណរសប្បាយ។ នេះដោយសារបងប្អូន ដោយសារលោកបូជាចារ្យ
ដោយសារបងប្រុសបងស្រី ជាពិសេសដោយសារព្រះជាម្ចាស់។ នៅក្នុង២០ឆ្នាំកន្លងមកនេះ ខ្ញុំ
អាចនិយាយបានថា ខ្ញុំទៅជាសាក្សីបន្ទាល់នៃជីវិតរបស់ព្រះសហគមន៍នៅប្រទេសកម្ពុជា ដែល
បានរីកចម្រើនជាបន្តបន្ទាប់។ នៅពេលយើងបានលុតជង្គង់ នៅមុខព្រះឈើឆ្កាង ខ្ញុំបាននឹក
ឃើញថ្ងៃសុក្រពិសិដ្ឋឆ្នាំ១៩៩៩ នៅពេលនោះខ្ញុំបានអធិដ្ឋាន ហើយមានម្តាយរបស់លោក
អភិបាលឆ្មារ សាឡាស់ ដែលបានហែរដើម្បីគោរពព្រះឈើឆ្កាង គាត់បាននិយាយថា **“អស់ទឹក
ភ្នែកហើយ ដោយសារបានយំច្រើនពេក ក៏ប៉ុន្តែជំនឿក៏នៅមាន សេចក្តីសង្ឃឹមក៏នៅមាន ដើម្បី
អធិដ្ឋានដោយស្រឡាញ់នឹងស្រឡាញ់ទៀត”**។

បងប្រុសប្រឹក ចូលនៅក្នុងប្រវត្តិសាស្ត្រនៃព្រះសហគមន៍នេះ ឬសរបស់បងប្រុសត្រូវការ
រកឃើញប្រភពនៅក្នុងព្រះសហគមន៍នេះ នៅលើទឹកដីដែលទទួលព្រះពរពីគ្រប់អាទិទេព។ អត្ថ
បទថ្ងៃនេះ ណែនាំឲ្យយើងចូលយ៉ាងជ្រៅនៅក្នុងជីវិតជាឧបដ្ឋាក ជាបូជាចារ្យ ជាអភិបាល ជាបង
ប្រុសបងស្រី ជាគ្រីស្ទបរិស័ទ ជាព្រះសហគមន៍ គឺ**ទីមួយ** រស់នៅនៅក្នុងព្រះគ្រីស្ទ ព្រះគ្រីស្ទជា
ដើមទំពាំងបាយជូរ ហើយយើងចូលនៅក្នុងមែកនៃដើមទំពាំងបាយជូរនេះ ប្រសិនបើយើងទៅ
ឆ្ងាយពីមែនបន្តិចម្តងៗស្ថិតទៅៗរហូតដល់ដាច់។ **ទីពីរ** រស់នៅនៅក្នុងសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះ
ជាម្ចាស់ នៅក្នុងអត្ថបទទីមួយ **“សេចក្តីស្រឡាញ់ដែលទ្រាំទ្រជានិច្ច ដែលជឿជានិច្ច ដែល
ស្រឡាញ់ជានិច្ច និងដែលមានសេចក្តីសង្ឃឹមជានិច្ច”**។ **ទីបី** ស្រឡាញ់ សូមស្រឡាញ់គ្នាទៅវិញ
ទៅមកដូចខ្ញុំបានស្រឡាញ់អ្នករាល់គ្នាដែរ។ ស្រឡាញ់ដូចព្រះយេស៊ូស្រឡាញ់ ទទួលព្រះបន្ទូល
របស់ព្រះយេស៊ូចាប់ពីពេលនេះតទៅ យើងលែងជាអ្នកបម្រើតែយើងជាមិត្តសម្លាញ់របស់ព្រះយេ
ស៊ូ។ នៅភូមិគោលប្រទេសបារាំង មានរូបមួយយ៉ាងពិសេស គឺរូបមិត្តភាពរវាងព្រះយេស៊ូនិងសា
រីកម្នាក់ ដែលនេះប្រៀបដូចជាជីវិតរបស់យើង ដែលជាសាវ័ករបស់ព្រះគ្រីស្ទ។

បម្រើនិងប្រកាសដំណឹងល្អ ជាអ្វីដែលថ្ងៃនេះយើងខិតខំរស់នៅដោយដាក់ខ្លួន ជាបូជាចារ្យ ជាបងប្រុសបងស្រី ជាគ្រីស្តបរិស័ទនៅក្នុងជីវិតប្រចាំថ្ងៃរបស់យើង។ យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទ ដើម្បីចូលរួមនៅក្នុងគម្រោងការដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ព្រះជាម្ចាស់បានចាត់ព្រះយេស៊ូឲ្យ យាងមក ដើម្បីបង្កើតព្រះរាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេស៊ូមុនគេបង្អស់គឺ “ព្រះ រាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់មកដិតបង្កើតហើយ ចូរកែប្រែចិត្តគំនិតហើយជឿលើដំណឹងល្អចុះ”។ ព្រះជា ម្ចាស់បានជ្រើសរើសយើង ឲ្យចូលនៅក្នុងគម្រោងការដ៏អស្ចារ្យសម្រាប់ពិភពលោក។ ២០០០ឆ្នាំ មុនព្រះយេស៊ូមានតែដំបងមួយ ហើយទៅប្រកាសដំណឹងល្អគ្រប់ទីកន្លែង ព្រះយេស៊ូជាគ្រូ គង្វាលរបស់មនុស្សនិងរស់នៅជាគ្រូគង្វាលដ៏សប្បុរស ព្រះយេស៊ូជាអ្នកនេសាទមនុស្សដែលរស់ នៅដូចអ្នកនេសាទ...។ ថ្ងៃនេះយើងអាចសួរដែរថា **តើគណៈជាវិស៊ីនៅក្នុងព្រះសហគមន៍ នៅក្នុង សង្គម នៅក្នុងពិភពលោកជានរណា?** ព្រះយេស៊ូយាងមកដើម្បីប្រកាសអំពីជីវិត ឲ្យយើងឈរ ឡើង ដើម្បីរស់នៅនិងចូលនៅក្នុងគម្រោងការដ៏ធំធេងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីបង្កើតព្រះរាជ្យ របស់ព្រះជាម្ចាស់ ដោយប្រើមធ្យោបាយ របៀប ឧបករណ៍ដែលយើងមាននៅក្នុងបច្ចុប្បន្ននេះ។ ព្រះសហគមន៍ បានវិវឌ្ឍន៍រីកចម្រើនពីសម័យមួយទៅសម័យមួយ ដោយឆ្លើយតបដល់សេចក្តី ត្រូវការនៃសម័យទីមួយ។ ព្រះសហគមន៍បានពោរពេញដោយអំណរសប្បាយ ព្រះសហគមន៍ បានពោរពេញដោយទុក្ខលំបាក ក៏ប៉ុន្តែព្រះសហគមន៍បានរស់នៅភ្ជាប់ជាមួយអំណរសប្បាយសេ ចក្តីសង្ឃឹម ទុក្ខលំបាករបស់មនុស្សលោកពីដើមរៀងមករហូតដល់ពេលនេះ។ ពិតមែនព្រះសហ គមន៍ ជាព្រះសហគមន៍ដែលឈរឡើងជានិច្ច ដើម្បីបម្រើនិងប្រកាសដំណឹងល្អ។

ព្រះយេស៊ូបាននិយាយដល់យើងថា **“សូមភ្ញាក់ស្មារតីកុំធ្វើដូចគណៈជាវិស៊ី កុំផាត់ពណ៌លើ គេ ប៉ុន្តែសូមមើលអ្វីដែលបានកើតឡើងពិតមែន”**។ ២០ឆ្នាំកន្លងមកនេះ ខ្ញុំអាចធ្វើជាសាក្សីបន្ទាល់ អំពីព្រះសហគមន៍ដែលបានវិវឌ្ឍន៍ ដំបូងឡើយយើងមានតែលោកឪពុក វីរៈជ័យ លោកតា វេ ណេ លោកឪពុក ទីន ដែលទទួលព្រះសហគមន៍ភូមិភាគភ្នំពេញទាំងមូល។ សព្វថ្ងៃនៅក្នុងភូមិ ភាគភ្នំពេញ យើងមានប្រាំបួនមណ្ឌលសកម្មភាព យើងមានការរីកចម្រើនច្រើនជាពិសេសនៅ តាមជនបទ យើងមានបូជាចារ្យខ្មែរ សាសនទូត បងប្រុសបងស្រី អ្នកស្ម័គ្រចិត្តជាង២០០នាក់ ដែលមកពី២៥ប្រទេស។ យើងជាគ្រីស្តបរិស័ទ ដែលបានជួបព្រះយេស៊ូយ៉ាងពិតប្រាកដ បងប្អូន បានយកចិត្តទុកដាក់ធ្វើជាមេម្សៅយ៉ាងពិសេសនៅក្នុងម្សៅនៃផែនដីរបស់យើង។ សូមបងប្អូន បើកភ្នែក បើកត្រចៀក ដើម្បីស្តាប់សេចក្តីត្រូវការនៃសង្គមបច្ចុប្បន្ននេះ នៅថ្ងៃចុងក្រោយយើង អាចនិយាយថា នៅមុខព្រះជាម្ចាស់ខ្ញុំមានបទពិសោធន៍អំពីបេះដូងនៃព្រះសហគមន៍ និងអំពីបេះ ដូងនៃពិភពលោក ពិតមែនខ្ញុំបានខិតខំរស់នៅនៅក្នុងបេះដូងនៃព្រះសហគមន៍ដែលជាមាតា របស់ខ្ញុំ។ សង្គមបច្ចុប្បន្ននេះកំពុងស្រែកទឹក ដោយសារអត់មានការងារធ្វើ អត់មានសាលារៀន

ជាជនពិការ ជាអ្នកជំងឺ ជាមនុស្សដែលអស់សង្ឃឹម ជាអ្នកដែលគ្មានអ្វីបរិភោគ... ព្រះសហគមន៍ ដែលមានបេះដូង ដែលមានសេចក្តីស្រឡាញ់ ត្រូវតែបើកភ្នែក បើកត្រចៀក ដើម្បីឲ្យម្ចាស់អាហារ ដើម្បីឲ្យជីវិត ដើម្បីឲ្យសេចក្តីសង្ឃឹម។ គណៈដារីស៊ីអើយ សូមមើលគ្រីស្តបរិស័ទដែលមានជំនឿ ដែលបានសម្រេចចិត្តដើរតាមព្រះយេស៊ូ ដោយរស់នៅដើម្បីបង្កើតព្រះរាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់នៅ ទីនេះនិងនៅពេលនេះ។

ខ្ញុំសូមអរគុណដល់បងប្អូនគ្រីស្តបរិស័ទ ដែលបានផ្តល់សក្ខីភាពនៅក្នុងសកម្មភាពនិងសេចក្តីពិត ឲ្យបងប្អូនដែលត្រូវសង្គមមើលរម្ងង់រកឃើញសេចក្តីសង្ឃឹមសាជាថ្មី រកឃើញតម្លៃថ្លៃថ្នូរ នៃជីវិតរបស់គេ តាមរយៈសកម្មភាពដែលយើងអាចធ្វើបាន។ ឲ្យយើងលាបប្រេងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ លើរូស លើបេះដូង លើដួងចិត្ត លើផ្លូវវិញ្ញាណរបស់បងប្អូន ជាពិសេសនៅក្នុងសង្គម បច្ចុប្បន្ននេះដែលកំពុងបំផ្លាញទំនាក់ទំនងផ្ទាល់ ដោយប្រើប្រព័ន្ធផ្សព្វផ្សាយសង្គម ណែនាំឲ្យយើងភ្លេចព្រះជាម្ចាស់។ ពេលព្រះយេស៊ូកំពុងដើរ មានមហាជនដើរតាម ពួកគេបានទទួលម្ហូបអាហារ គេបានទទួលជីវិត គេបានទទួលការសង្គ្រោះ ព្រះយេស៊ូបានបែរព្រះភ័ក្ត្រទតមើលគេនិងមានព្រះបន្ទូលថា **“បើចង់ដើរតាមខ្ញុំ សូមលះបង់ចោលហើយលីឈើឆ្កាងទៅ”**។ ជាមូលហេតុ បងប្រុសប៊ើត សុំទទួលអគ្គសញ្ញាតែងតាំងជាឧបដ្ឋាក ដោយសារគាត់បានស្តាប់ការត្រាស់ហៅរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ ជាមូលហេតុ ជារៀងរាល់ឆ្នាំយើងមានយុវជនយុវនារី និងមនុស្សចាស់មួយចំនួន បានសុំទទួលអគ្គសញ្ញាជ្រមុជទឹក។

ថ្ងៃនេះ យើងពោរពេញដោយអំណរសប្បាយ ជាមួយមរណៈសាក្សីរបស់យើង ជាមួយទេវទូត យើងអរព្រះគុណព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់អ្វីៗទាំងអស់ដែលព្រះអង្គបានធ្វើ និងបន្តធ្វើតាមរបៀបយើង។ ពិតមែន យើងពោរពេញដោយសុភមង្គល ដោយសារព្រះជាម្ចាស់បានជ្រើសរើសយើងឲ្យធ្វើជាបុត្រធីតារបស់ព្រះអង្គ និងយើងពោរពេញដោយសុភមង្គលដោយសារយើងទទួលតួនាទីដ៏ពេញលក្ខណៈ ដើម្បីចូលរួមនៅក្នុងគម្រោងការដ៏ពិសេសរបស់ព្រះជាម្ចាស់ គឺប្រកាសនិងបង្កើតព្រះរាជ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់។ យើងជាគ្រូសារតែមួយ គឺគ្រូសាររបស់ព្រះជាម្ចាស់ដែលស្វាគមន៍ ដែលបម្រើ ដែលស្រឡាញ់ ដែលអធិដ្ឋាន ដែលមានដួងចិត្តនិងបេះដូងមួយយ៉ាងទូលំទូលាយ ដើម្បីស្តាប់សម្រែករបស់បងប្អូនឯទៀតៗ និងយើងមិនខ្លាចដើម្បីឆ្លើយតបជានិច្ច។ យើងជាព្រះសហគមន៍ដែលពោរពេញដោយកម្លាំង ដើម្បីបំពេញគម្រោងការរបស់ព្រះយេស៊ូ ដែលយាងមកដើម្បីប្រទានជីវិតដ៏បរិបូណ៌។ បន្តិចទៀតបងប្រុសប៊ើត តាមរយៈការទ្រាបដៃដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ នឹងទៅជាឧបដ្ឋាករបស់ព្រះយេស៊ូ ដើម្បីបម្រើនិងស្រឡាញ់។ បងប្រុសប៊ើត ក៏អញ្ជើញឲ្យយើងធ្វើជាអ្នកបម្រើនិងស្រឡាញ់ថែមទៀតនិងថែមទៀត។ ពីដើមរៀងមក ព្រះសហគមន៍របស់យើងបានឈរឡើង ហើយចាប់ពីពេលនេះតទៅព្រះសហគមន៍របស់

យើងបន្តឈរឡើង ដើម្បីចូលក្នុងជីវិតអស់កល្បជានិច្ចដោយដឹងថា យើងពោរពេញដោយអំណរសប្បាយ ព្រោះយើងបានយកចិត្តទុកដាក់ និងខិតខំរស់នៅក្នុងរបៀបព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទ។ អាម៉ែន។

ជយោ ព្រះសហគមន៍កម្ពុជា!

ជយោ ព្រះជាម្ចាស់!